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آخرین جزئیات ساخت 
واحد های طرح ملی مسکن

با گذشت یک دهه از طرح مسکن مهر، هنوز اتمام این طرح بزرگ با 

وعده های مختلف مسئولان در هاله ای از ابهام باقی مانده و به نظر 

می رسد قصدی برای اتمام آن وجود ندارد.

به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، طرح ملی مسکن مهر با گذشت 

با سوالات  را  متقاضیانش  از عمرش، هنوز  نیم دهه  و  از یک  بیش 

بسیار زیادی در هاله ای از ابهام گذاشته است.

طرح مسکن مهر به عنوان بزرگ ترین طرح ملی از سوی دولت نهم 

و دهم در دهه هشتاد مطرح شد، در آن دوره علی نیکزاد وزیر وقت 

راه و شهرسازی با ورود به این پروژه سعی کرد آرزوی خانه دار شدن 

را برای اقشار ضعیف جامعه برآورده کند، اما بعد از گذشت بیش از 

۱۵ سال این آرزو هنوز برای بسیاری از خانواده ها برآورده نشده است.

مسکن مهر قرار بود به ارزان ترین شکل ممکن به متقاضیان واگذار 

شود به طوری که در ابتدای سال ۸۳ و ۸۵ به مبلغ ۱۰ تا ۲۰ میلیون 

تومان و پرداخت ۱۰ میلیون تومان تسهیلات ارزان قیمت این واحدها 

به متقاضیان تحویل داده می شد.

بسیاری از واحد های مسکن مهر در همان سال های ابتدایی از طریق 

تزریق بودجه  های کافی در شهر هایی از جمله پردیس و پرند واگذار 

شد، اما به مرور با کاهش بودجه روند ساخت واحد های مسکن مهر 

کندتر شد به طوری که بعد از گذشت بیش از  ۱۵ سال هنوز بخش 

عمده ای از واحد ها به متقاضیان واگذار نشده است. این طرح در قالب 

۲ میلیون و ۲۰۰ هزار واحد در کشور طراحی شده بود که از این تعداد 

با گذشت بیش از ۱۵ سال حدود یک میلیون و ۸۳۰ هزار واحد تکمیل 

و به متقاضیان تحویل داده شده است.

پای دلالان به مسکن مهر باز شد

گرانی طرح مسکن  مهر پای دلالان را هم به این پروژه باز کرد به 

طوری که بسیاری از آن ها به بهانه های مختلف قصد داشتند واحدها 

را ارزان قیمت از چنگ متقاضیان خارج کرده و با قیمت های گزاف و 

گران به سایر متقاضیان بفروشند، اما خوشبختانه با حضور به موقع 

نیروی انتظامی و دادستانی پای دلالان از این طرح بریده شد.

نشدن  تأمین  مهر  مسکن  بزرگ  طرح  مشکل  اصلی ترین  هم اکنون 

خدمات زیر بنایی و رو بنایی است به طوری که بسیاری از واحدهای 

مسکن مهر که در حاشیه شهرها ساخته می شوند از نبود خدماتی 

امکانات خدماتی مانند مدرسه، فضای  از جمله آب و برق و سایر 

از  سبز و مجتمع های تجاری و رفاهی رنج می برند؛ هنوز بسیاری 

این واحدها به دلیل همکاری نکردن وزارتخانه هایی از جمله  وزارت 

نیرو، وزارت آموزش و پرورش و وزارت نفت به صورت نیمه کاره رها 

شده اند.

پرونده مسکن مهر پردیس نیمه دوم سال  ۹۹ بسته می شود

مهدی هدایت مدیر عامل شرکت عمران شهر جدید پردیس ، با بیان 

اینکه تحویل واحدهای مسکن مهر به صورت روزانه انجام می شود، 

گفت: از ۸۲ هزار واحد مسکن مهر که برای شهر جدید پردیس هدف 

بهره برداری  به  آن ها  از  عمده ای  بخش  اکنون  هم  بود  شده  گذاری 

پردیس  در  مهر  واحد مسکن  هزار  افزود: ۳۵  .هدایت  است  رسیده 

افتتاح شده و ۱۰ هزار واحد دیگر هم در آستانه بهره برداری و تحویل 

به متقاضیان است.او تصریح کرد: بعد از تعطیلات روزهای پایانی ماه 

صفر، تحویل ۱۱۰ هزار واحد مسکن مهر را به متقاضیان آغاز خواهیم 

کرد و در اواخر آذر و دی  تحویل چند هزار پروژه دیگر مسکن مهر 

در پردیس را در دستور کار خود قرار خواهیم داد.

هدایت اظهار کرد: پرونده مسکن مهر در شهر پردیس تا پایان نیمه 

معارض های  دلیل  به  شهر  این  در  اما  می شود،  بسته   ۹۹ سال  اول 

ایجاد مشکلات  از پروژه ها وجود دارد شاهد  حقوقی که در برخی 

بسیار زیادی برای متقاضیان هستیم بنابراین به جز واحد هایی که 

دارای معارض های حقوقی هستند سایر واحد ها تا پایان نیمه اول سال 

۹۹ تحویل داده می شود.مدیر عامل شرکت عمران شهر جدید پردیس 

تاکید کرد: به دلیل مشکلاتی که برخی از پیمانکاران واحد های مسکن 

مهر ایجاد کردند مجبوریم ۳۲ پیمانکار را در این پروژه ها جا به جا 

کنیم و همین موضوع باعث اتلاف وقت بسیار زیادی در ساخت و 

اجرای پروژه ها شد.

کمیسیون  پورعضو  کیان  مجید 

عمران مجلس شورای اسلامی ضمن 

قانون  تصویب  و  تایید  بر  تاکید 

گفت:  سرمایه،  عایدی  بر  مالیات 

محل  از  تسهیلات  پرداخت  امکان 

بانک  سوی  از  تقدم  حق  اوراق 

تا   ۲۰ از  بیش  املاک  برای  مسکن 

۲۵ سال در شرایط کنونی، می تواند 

به متقاضیان واقعی مسکن کمک 

کند تا با شرایط مناسب تری اقدام به 

کنند. شدن  خانه دار 

راه  وزارت  خبری  پایگاه  گزارش  به 

عضو  کیانپور  مجید  شهرسازی،  و 

تاثیر  به  اشاره  با  کمیسیون عمران 

پرداخت  به  مسکن  بانک  تصمیم 

تقدم  اوراق حق  از محل  تسهیلات 

تسهیلات مسکن )تسه( برای املاک 

تا ۲۵ سال،  از ۲۰ سال  بیش  با سن 

گفت: این تصمیم بانک مسکن یک 

ابزار حمایتی برای کمک به تقاضای 

است. مصرفی 

محدودیت سنی  اینکه  بیان  با  وی 

۲۰ ساله برخی از متقاضیان استفاده 

با  را  مسکن  اوراق  تسهیلات  از 

مشکل مواجه کرده بود، گفت: این 

ساله   ۵ افزایش  و  محدودیت  رفع 

از  بهره مندی  شمولیت  دایره  آن 

تسهیلات اوراق برای خرید مسکن 

کرد. گسترده تر  را 

به  توجه  با  کرد:  تاکید  کیانپور 

در  اوراق  تسهیلات  جذابیت 

به  مسکن  خرید  متقاضیان  بین 

کوتاه  زمانی  بازه  در  اینکه  واسطه 

تصمیم  این  است،  قابل پرداخت 

بسیار مهم و به هنگامی بود که از 

شد. گرفته  مسکن  بانک  سوی 

این عضو کمیسیون عمران مجلس 

سوی  از  کرد:  تاکید  اسلامی  شورای 

دیگر با توجه به شرایطی که در بازار 

مسکن طی حدود دو سال گذشته 

از  یکی  بنا  اینکه سن  و  ایجاد شد 

ملک  قیمت  در  مهم  پارامترهای 

است، بنابراین تصمیم بانک مسکن 

بازار  به  شرایط  این  در  می تواند 

برای  واقعی  متقاضیان  و  مصرفی 

کند. کمک  شدن  خانه دار 

از  دیگری  بخش  در  کیانپور 

چشم انداز  به  اشاره  با  اظهاراتش 

بازار مسکن، گفت: خوشبختانه در 

چند ماه اخیر بازار مسکن به یک 

از  خبری  و  رسیده  آرامشی  و  ثبات 

نیست. گذشته  سال  تلاطمات 

در  ازنا  و  دورود  مردم  نماینده 

مجلس شورای اسلامی ادامه داد: از 

طرف دیگر با تثبیت بازار مسکن، 

حال شاهد کاهش قیمت ملک در 

کلانشهرها به ویژه تهران هستیم، 

قیمت  شده  ارایه  آمارهای  براساس 

افزایش  رغم  به  مهرماه  در  مسکن 

معاملات، کاهش داشته است و این 

است. بازار  به  مثبت  سیگنال  یک 

اینکه در شرایط کنونی  با بیان  وی 

تورم حوزه مسکن در شهری مانند 

افزود:  است،  شده  منفی  تهران 

نزول  شیب  که  می شود  پیش بینی 

تورم مسکن در ماه های آتی تندتر 

کاهش  به  توان  می  بنابراین  شود، 

بود. امیدوار  مسکن  قیمت 

این عضو کمیسیون عمران مجلس 

با  امیدوارم  گفت:  اسلامی  شورای 

کاهش قیمت مسکن، بازار در سال 

آینده بار دیگر رونق گرفته و خرید 

و فروش ها افزایش یابد. البته در این 

باید در راستای تولید  مسیر دولت 

گسترده مسکن جهت تعادل بخشی 

بازار اقدام کند.

دهم  مجلس  در  مردم  نماینده  این 

ادامه داد: قطعا سیاست ها باید به 

به  سرمایه گذاران  که  باشد  گونه ای 

سمت سرمایه گذاری در حوزه تولید 

و  شده  ترغیب  مسکن  ساخت  و 

اقتصادی  جذابیت  مسکن  خرید 

بهترین  رو  این  از  باشد،  نداشته 

مسئله،  این  تحقق  برای  راهکار 

بر  مالیات  قانون  اجرای  و  تصویب 

است. مسکن  سرمایه  عایدی 

توقف،  وعده  به رغم  ها  چارتری 

فعالند هنوز 

با  مجلس  عمران  کمیسیون  عضو 

نقل  و  حمل  با  مردم  این که  بیان 

دلیل  گفت:  کرده اند،  قهر  هوایی 

بلیت  قیمت  چشمگیری  افزایش 

هواپیما، فعالیت شرکت های چارتری 

است.

به گزارش تسنیم، مجید کیانپور با 

انتقاد از افزایش نرخ بلیت پروازهای 

هوایی در ایام خاص، اظهار کرد: در 

سال های اخیر شاهد افزایش قیمت 

پروازهای  بازار  در  تلاطم  و  بلیت 

هوایی هستیم، متأسفانه ایرلاین ها 

در ایام خاص مانند ایام شهادت امام 

بلیت  نرخ  تعطیل،  ایام  یا  رضا)ع( 

چشمگیری  میزان  به  را  هواپیما 

این مسئله موجب  بالا می برند و 

است. مسافران شده  نارضایتی 

وجود  با  متاسفانه  داد:  ادامه  وی 

در  شهرسازی  و  راه  وزیر  تاکید 

خصوص مدیریت بازار بلیت هواپیما 

غیرقانونی  افزایش  با  مقابله  و 

نرخ ها باز شاهد افزایش قیمت ها 

در هفته جاری برای مقاصد خاص از 

بودیم. مقدس  مشهد  جمله 

دلایل  از  یکی  این که  بیان  با  وی 

بلیت  قیمت  چشمگیر  افزایش 

فعالیت شرکت های چارتری است، 

افزود: این شرکت ها با انحصارسازی 

را  بلیت  قیمت  هوایی،  پروازهای 

گرچه  برند،  می  بالا  خاص  ایام  در 

وزارت راه و شهرسازی وعده توقف 

اما  داده،  را  ها  این شرکت  فعالیت 

هنوز چارتری ها در حوزه پروازهای 

هوایی فعال هستند. قطعا فعالیت 

چارتری ها به حمل و نقل هوایی 

این  و  کند  می  وارد  آسیب  کشور 

مسئله موجب بی اعتمادی مردم به 

شد. خواهد  ها  ایرلاین 

مجلس  عمران  کمیسیون  عضو 

گفت: افزایش نرخ بلیت هواپیما در 

چند سال اخیر موجب شده که مردم 

برای تردد بین شهری از حمل و نقل 

ریلی و جاده ای استفاده کنند و این 

را  بسیاری  مالی  مشکلات  مسئله 

برای ایرلاین ها ایجاد کرده است.

کیانپور ابراز امیدواری کرد: وزارت راه 

و شهرسازی و سازمان هواپیمایی هر 

ساماندهی  در جهت  تر  چه سریع 

کرده  اقدام  هوایی  پروازهای  بازار 

در عرصه  غیرقانونی  تخلفات  با  و 

فروش بلیت هواپیما برخورد جدی 

کند.

 عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی:

کاهش محدودیت تسهیلات عمر بنا به خانه دار 
شدن متقاضیان واقعی منجر می شود

 نمایندگان محترم حقیقی و حقوقی
 عضو انجمن صنفی نمایندگان بیمه ایران استان تهران 

نظر به اینکه مجمع عمومی عادی سالانه نوبت دوم انجمن صنفی کارفرمایی 
نمایندگان بیمه ایران استان تهران با دستور جلسه زیر در تاریخ 98/09/02 
از ساعت 8 الی 11 صبح در مکان: صادقیه ، بلوار شهدا ، تالار اجتماعات 
مسجد امام جعفر صادق )ع( برگزار می گردد . مراتب جهت اطلاع و حضور 

فعال در مجمع ایفاد می گردد.
دستور جلسه مجمع عمومی عادی سالانه نوبت دوم : 1- گزارش مالی خزانه دار 

2- انتخاب بازرسین 3- انتخاب اعضای علی البدل 
هيأت مديره انجمن صنفي کارفرمائی نمايندگان بيمه ايران استان تهران

  تغییرات امیدنامه صندوق سرمایه گذاری آوای سهام کیان
 به شماره ثبت 40568 و شناسه ملی 14006469030

آوای سهام  پیرو صورتجلسه مجمع صندوق سرمایه گذاری 
کیان در تاریخ 1398/8/1 ، امکان سرمایه گذاری در بازار 
پایه فرابورس ایران به ترکیب دارایی های صندوق افزوده 
شد. جهت کسب اطلاعات بیشتر به تارنمای صندوق به نشانی                   
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 تغییرات امیدنامه صندوق سرمایه گذاری آهنگ سهام کیان
 به شماره ثبت 39515 و شناسه ملی 14006126974

سهام  آهنگ  گذاری  سرمایه  صندوق  مجمع  صورتجلسه  پیرو 
بازار  در  گذاری  سرمایه  امکان   ،  1398/8/1 تاریخ  در  کیان 
افزوده  صندوق  های  دارایی  ترکیب  به  ایران  فرابورس  پایه 
نشانی                     به  صندوق  تارنمای  به  بیشتر  اطلاعات  کسب  جهت   شد. 
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